
  



Omdat deze wijk 40 jaar bestaat hebben 
de bestuursleden van de wijkvereniging 
besloten om een speciaal herinneringsblad 
samen te stellen. Om dat te bereiken 
hebben Gert Reemeijer en Anita van der 
Vaart documenten geraadpleegd in het 
archief  van Emmen en diverse interviews 
afgenomen met bewoners van de 
Rietlanden, waaronder bewoners van het 
allereerste uur. Dankzij de foto’s en 
verhalen konden we deze glossy 
samenstellen. Guido Hansman heeft de 
mooie luchtfoto’s voor ons gemaakt. Anita 
van der Vaart heeft het blad samengesteld. 

Uiteraard is er niets mogelijk zonder 
sponsors. Achterin zijn hun advertenties 
opgenomen. 

Er zullen vast nog meer verhalen te vertellen zijn, maar wij hopen dat zowel de oude – als nieuwe 
bewoners toch genieten van de verhalen over het ontstaan van deze mooie wijk “De Rietlanden”  



Voorwoord Eric van Oosterhout 
Wat is er eigenlijk in 40 jaar veranderd? Die vraag dringt zich op als je je nader verdiept in de 
geschiedenis van De Rietlanden. Nog altijd is het voor gemeenten een tijdrovende uitdaging om 
nieuwe woonwijken te ontwikkelen. En als ik afga op de krantenberichten die dateren van 1983 was 
dat toen niet anders. De verslaggever van dienst repte over een startschot voor de bouw dat gelost kon 
worden nadat de gemeente in procedures herhaalde malen was teruggefloten. Een aantal maanden 
later, in 1984, betrokken de eerste bewoners toch hun huizen. Ze kwamen te wonen aan het 
Mussenveld, het Vinkenveld en het Mezenveld. 

Je kunt het je nauwelijks meer voorstellen als je nu door de wijk fietst. Het is er prettig wonen met 
uitgebreide voorzieningen binnen handbereik. De aanloopproblemen (in 1975 werd voor het eerst over 
de aanleg van de wijk gesproken) zijn al lang naar de achtergrond verdrongen. Alle aanleiding dus om 
terug te blikken in de tijd. Met onder andere de eerste bewoners en de boer die zijn land aan de 
gemeente verkocht. 

Dit glossy magazine is een ode aan de ontwikkeling van De Rietlanden en haar bewoners. Een 
magazine dat je als wijkbewoner tot je moet nemen. Ik wens u veel leesplezier en sluit af  met een 
woord van waardering voor de schrijvers die er in zijn geslaagd een zeer lezenswaardig en rijk 
geïllustreerd magazine samen te stellen. 

Eric van Oosterhout, 

Burgemeester Emmen 

  



Terug- en vooruitblik Rietlanden 
 Deze jubileumglossy geeft naar mijn mening een goede weergave over het ontstaan en ontwikkeling 
van onze wijk Rietlanden. In mijn bijdrage wil ik het kort hebben over de geschiedenis van onze wijk, 
maar vooral kijken naar de toekomst. 

Start van een nieuwe woonwijk 
De gemeente Emmen startte in de jaren ‘70 met de ontwikkeling van een nieuwe woonwijk, “De 
Rietlanden” waarna in 1983 werd gestart met de bouw van de eerste woningen. In 1984 ontvingen de 
eerste bewoners de sleutel van hun nieuwe huis. Er was in die tijd nog niets, geen wegen en geen 
winkels dus het was een lastige periode voor de eerste bewoners van de wijk. In 1987 kwamen pas de 
eerste winkeliers zodat er een winkelcentrum ontstond. In 1986 verhuisde ook voetbalvereniging 
DZOH naar de Rietlanden zodat het vroegere weidegebied op een echte woonwijk begon te lijken. In 
1993 werd de wijkvereniging Rietlanden opgericht en kon in die periode vooral de jeugd van de wijk    
terugvallen op de voormalige boerderij van de familie Rabbers, De Drifthoeve. Dit werd een 
jeugdhonk maar uiteindelijk gesloten en afgebroken. Hier is niets anders voor terug gekomen. 
Inmiddels is onze wijk uitgegroeid tot een volwassen woonwijk van de gemeente Emmen en met bijna 
4000 woningen en 10.000 inwoners de grootste wijk. Echte faciliteiten ontbreken er wel. Er zijn een 
aantal sportzalen en je hebt een korfbal- en een voetbalvereniging, maar de mogelijkheid om elkaar te 
ontmoeten voor een praatje met een kop koffie of  een kaart, biljart of  dansclub zijn er niet en dat 
wordt door vele bewoners gemist. 

Toekomst van “De Rietlanden” 
Wat wij als wijkvereniging horen is dat mensen het in de wijk prima naar de zin hebben, de jonge 

gezinnen die in de tachtiger jaren naar de nieuwe wijk 
Rietlanden verhuisden zijn inmiddels nu zestig plus. Veel van 
hun kinderen hebben nu een gezin en wonen ook in de wijk. 
Maar er ontbreekt iets en dat is een wijkcentrum, een centrum 
waar bewoners, jong en oud, elkaar kunnen ontmoeten. Een 
gebouw waarin maatschappelijke organisaties zoals 
bijvoorbeeld Facet, Sedna, Humanitas en natuurlijk de 
wijkvereniging een plek hebben. Maar ook een inloop voor 
jongeren waar zij elkaar kunnen ontmoeten en waar 
verenigingen een plek kunnen krijgen. Sinds 2006 is onze wijk al 
op zoek naar een wijkcentrum. Op dit moment loopt een 
“haalbaarheidsonderzoek” in opdracht van de gemeente voor 
een wijkcentrum en onze verwachtingen zijn positief. Wij hopen 
eind dit jaar meer duidelijkheid te krijgen en dat het nu 
eindelijk gaat lukken. 

Binnen de wijkvereniging Rietlanden (EOP) zijn het afgelopen 
jaar een tweetal werkgroepen ontstaan, bestaande uit 
wijkbewoners en ambtenaren van de gemeente Emmen. De 
eerste is opgericht n.a.v. de Transitievisie Warmte van de 
gemeente Emmen en de tweede werkgroep houdt zich bezig met 
het onderwerp biodiversiteit. Meer informatie hierover vindt u 
op de website van de wijkvereniging Rietlanden. Het 
wijkcentrum en deze twee onderwerpen hebben een grote 
invloed op de leefbaarheid van onze wijk en hebben dan ook 
onze prioriteit.  



Het zou mooi zijn als wij het samen voor elkaar krijgen dat onze mooie wijk geheel duurzaam is met 
veel biodiversiteit zodat ook de toekomstige generaties hier met veel plezier kunnen wonen. Wij als 
bestuur van de wijkvereniging 
Rietlanden willen hier samen met u als 
wijkbewoners voor gaan. 

Henk van der Vaart, voorzitter 
Wijkvereniging Rietlanden 

 

  



Interview met Geert Rabbers 
Je kunt het je bijna niet meer voorstellen, maar de Rietlanden was nog niet zo lang geleden, gewoon 

een landbouwgebied. Eén van de toenmalige 
landbouwbedrijven was van de familie Rabbers. 
Vader Rabbers heeft samen met zijn zoons, 
waaronder Geert, hier jarenlang geboerd   

Geert Rabbers is 85 jaar geleden geboren in de 
voormalige boerderij de Drifthoeve aan de 
Rietlandenstraat. De betekenis van driften is het 
drijven van koeien naar de graslanden langs de 
hoeve.  De Drifthoeve stond op het grasveld achter 
de Lidl en is in 2004 afgebroken.  

Geert is later verhuisd naar de boerderij de 
“Hoogbulten” aan de toenmalige Hoogbultenweg 
waar nu de Grote Stern is. De locatie is deels nog te 

herkennen aan de oude bomen die er staan. 

Oorspronkelijk werd er in dit gebied vanaf  1850 turf  
gewonnen, dat via het Oranjekanaal vervoerd werd. 
Tussen 1920 en 1930 liep dit sterk terug vanwege de 
opkomst van steenkool. Daarom werd deze grond nu 
gebruikt om te verbouwen.  

De familie Rabbers had ongeveer 40 hectare land, 
hierop werden o.a. bieten verbouwd, aardappelen en 
tarwe. In de periode voor de oorlog werden de bieten 
nog handmatig geplant en ook handmatig 
gecontroleerd op ongedierte en ziektes. Er was in die 
tijd nog geen sprake van bestrijdingsmiddelen. Na de 
oorlog zou steeds meer mechanisatie komen, 
waardoor het planten en oogsten veel minder 
tijdrovend en zwaar werd.  

De gewassen die werden verbouwd, werden per schip 
over de Veldhuizerwijk afgevoerd. Die werden dan in een schip geladen bij een brug in de Boerweg, 
verder kon een schip niet komen vanwege de beperkte diepgang. Als het schip geladen was werd het 
met een paard, en later een tractor, door de 
Veldhuizerwijk getrokken tot aan de sluis in die 
wijk bij de Herendijk en vandaar verder naar de 
Hoogeveensevaart.  

In het lege landschap liep de trein enkele 
honderden meters voor hun huis langs. Geert 
herinnert zich dat de trein in de oorlog op een 
dag werd beschoten. De mensen uit de trein 
renden het land in en kwamen zo ook bij hun in 
de boerderij terecht, waar ze even op adem 
konden komen.  



Omdat Emmen na de tweede wereldoorlog werd aangemerkt als ontwikkelingsgebied, vestigden zich 
hier een aantal grote bedrijven. Hierdoor warden er veel meer huizen nodig, maar werd het concept 
Open Groene Stad Emmen, een plaats met een dorps woonmilieu maar ook stedelijke voorzieningen 
aanwezig zouden zijn. Rond 1975 wordt er gedacht aan uitbreiding in het zuiden van Emmen, wat 
later de Rietlanden zou worden. Daarom moest de grond van de familie Rabbers verkocht worden aan 

de gemeente. Dit zou uiteindelijk in de 
loop van 10 jaar stapsgewijs gebeuren.  

Geert heeft er geboerd tot midden jaren 
8o. Toen werd zijn bouwland per jaar 
stukje bij beetje in beslag genomen door 
woningbouw, te beginnen bij het 
Mussenveld. 

Dat was geen fijne periode zegt Geert. 
Elk jaar moest ik met de aannemer 
overleggen welk stuk land ik dat jaar 
mocht bebouwen en steeds was er 
minder beschikbaar. 

Geert had altijd zijn toekomst als boer 
gezien, maar dit was hierdoor niet meer 

mogelijk. Hij ging alsnog diploma’s halen via de LOI en daarna bij Agrico werken, waar hij met zijn 
kennis van aardappelrassen en eventuele ziektes een bijzonder goede werknemer was. Zo goed, dat ze 
hem eigenlijk na zijn pensioen weer terug wilde hebben. Dit heeft hij niet gedaan. Hij legde zich toen 
nog meer toe op zijn schilderhobby. Hij heeft vele prachtige schilderijen en aquarellen gemaakt – 
veelal van de natuur en hoeves in Zuidbarge en de Rietlanden . Tot op de dag van vandaag geeft hij 
nog schilderlessen in het Brinkenhoes in Bargeres 

Zo was er aan de spoorlijn naar Emmen ook een stationnetje ongeveer op de plaats waar de spoorlijn 
het Oranjekanaal passeert. Er staat nog een bordje met de naam “Halteweg” dat herinnert aan dat 
station. Ook was er een overlaadstation aan het Oranjekanaal ergens tussen Zuidbarge en de spoorlijn. 
De spoorlijn had een aftakking naar het zuiden naar dat overlaadstation. Verhuisbedrijf  de Lange had 
er gebouwen 
staan.  

Verder zijn er 
in de 
Rietlanden nu 
ook nog wel 
punten van 
vroeger te 
herkennen. 
Veelal te 
herkennen 
aan de oudere 
bomen die er 
staan. Zoals al 
genoemd de 
bomen aan de Grote Stern waarnaast de Hoogbulten boerderij heeft gestaan. Ook staan er nog oude 
bomen aan de Veldstukken, het verlengde van de Rietlandenstraat. Ook bij de Bergeend staan nog 
oude bomen en aan de oostkant van de Veldstukken bij de afslag naar het Valkenveld. daar liep 
vroeger de Hooiweg. 



Gesprek met Joop en Zwopkje Oolders 
De echt eerste bewoners van de Rietlanden zijn de Joop en Zwopke Oolders. Zij kochten een huis aan 
de Buidelmees, nou ja kochten een huis, er was nog helemaal niets, alleen bouwland waarop nog 
huizen gebouwd moesten worden. Waarom koopt iemand een huis en wil wonen op een plek waar nog 
niets is alleen zand en modder? 

Joop en Zwopkje Oolders woonden in 1984 in Bargeres een huurwoning en wilden graag naar een 
koopwoning, haalbaar met premie A. Eerst hadden ze gekeken in Sleen en Exloo, maar om daar te 
wonen moest je economisch gebonden zijn en dat waren ze niet. Dus toen ze de advertentie van 
Interparis zagen, besloten ze om in de toekomstige Rietlanden te gaan wonen. Het waren, uiteraard 
nog op papier, aantrekkelijke twee onder één kap woningen zogenaamde houtskeletbouw. Dat 
huizentype was er toen nog niet zoveel en bestond uit houten binnenmuren en gemetselde stenen 
buitenmuren. Voordeel was dat het snel gebouwd kon worden en goed isoleerde.  

In Schoonebeek stonden soortgelijke huizen en die zagen er prima uit. Ook werd nog een bezoek aan 
de fabriek gebracht waar de binnenmuren en het dak prefab gebouwd werden. Toen de fundatie er 

eenmaal lag, 
werd met een 
vrachtauto 
de muren en 
het dak 
gebracht en 
werd in één 
dag een groot 
gedeelte van 
het huis 
geplaatst. 
Daarna 
werden de 
buitenmuren 
en de verdere 
afwerking ter 
plaatse 
gedaan.  

Op 24 april 
1984 was het 
huis van de 
Joop en 
Zwopkje 
Oolders klaar 
en kregen ze 
de sleutel 
overhandigd 
van 
toenmalig 
Wethouder 

de Lange. Twee dagen later bracht ook Burgemeester Ouwerkerk een onaangekondigd bezoek om de 
eerste bewoners welkom te heten. Van Interparis kregen ze een fles Champagne met een 
Champagnekoeler, die nog steeds ergens ligt.  



Boodschappen werden gedaan bij Omvlee in 
Zuidbarge en ook elders in Emmen.De heer 
Omvlee had een supermarkt naast de brug in 
Zuidbarge, waar nu een kapper zit. Met de fiets 
kon je ernaartoe over een smal paadje naar het 
Oranjekanaal of  met de auto langs het 
Mussenveld. Omvlee vond het blijkbaar fijn dat 
er mensen, dus klanten, in de Rietlanden 
kwamen wonen, want nieuwe bewoners kregen 
een bos bloemen als welkom 

 
Meerdere 
huizen 
werden 
gebouwd en 
steeds meer 
mensen 
kwamen in 
de 
Rietlanden 
wonen. Dat 
was op zich 
prettig, 
zeker toen 
ook de 
straten en groenvoorziening werd aangelegd. Daarvoor was het 
nogal een kale boel, je kon vanuit de woonkamer de auto’s op de 
A37 zien rijden zo leeg was het landschap. Het was ook winderig 

en soms koud. Joop Oolders herinnert zich een winter dat het -20 gr C was, dat is koud, maar in zo’n 
kale winderige omgeving voelt het nog kouder aan. Ook waren er soms gezamenlijke buurtacties, zo 
werd eens een lading olifanten mest van de dierentuin op de tuinen- en extra grond aangebracht. 
De inrichting van buurten veranderde nog wel eens. In eerste instantie zou de wijk als een soort 
dambord worden aangelegd, dus afwisselend huizen en groen inrichting. Dat is later gewijzigd met 
groenstroken tussen de huizen en straten. Ook de aanleg van het winkelcentrum was fijn en kreeg je 
steeds meer het 
gevoel in een echte 
woonwijk te wonen.  
Joop en Zwopkje 
Oolders wonen nog 
steeds met veel 
plezier aan de 
Buidelmees, waar 
ook hun twee 
kinderen zijn 
geboren en 
opgegroeid, die 
wonen nu elders. 
Van hun buren en 
andere mensen van 
het eerste uur, wonen er niet zoveel meer, de meesten zijn inmiddels verhuisd.  

  



Gesprek met Nanki Tiek-Enzing 
Eén van de eerste bewoners in de Rietlanden was de familie Tiek, ze woonden voordien in Emmerhout 
in een huurwoning en zochten in Emmen naar een woning met iets meer mogelijkheden en misschien 
een koopwoning. 
In Emmerhout hebben alle woningen een plat dak, dus geen zolder, en daarnaast wilde de familie Tiek 
misschien wel een woning kopen. Een koopwoning was, en is, voor veel mensen toch een grote stap. In 
het begin jaren tachtig was de hypotheekrente boven de 10%, dus je dacht goed na voordat je bij de 

bank een hypothecaire verplichtingen 
aanging. 

In die periode kwam de Rietlanden in 
ontwikkeling met aantrekkelijke 
koopwoningen, waarbij de overheid 
een handje hielp met premie A en 
premie B subsidies. Dat was voor de 
familie Tiek, en vele anderen, net 
hetgeen ze nodig hadden om de 
beslissing te nemen voor het kopen 
van een premie A woning aan de 
toekomstige Kuifmees in Rietlanden. 
Nou ja de Rietlanden er was nog lang 
geen sprake van een woonwijk, want 

het was meer bouwland en modder 
dan een woonwijk. Maar dat 
veranderde snel door de bouw van 
woningen aan het Mussenveld en 
Mezenveld. Alhoewel de omgeving 
van de Kuifmees waar de familie Tiek 
woonde, het eerst nog wel een 
zanderig terrein met modder betrof, 
hetgeen te zien is op de foto’s.  
De kleine kinderen van de familie 
konden volop genieten en spelen in de 
zanderige omgeving, maar toen de 
eerste bestrating kwam was het toch 
wel fijn om daar met de driewieler 
heerlijk op te rijden.  



In die eerste periode werden de 
boodschappen gedaan bij de 
supermarkt in de Bargeres. Met de 
fiets kon je over het fietspad langs 
het Oranjekanaal en met de auto 
over een zandpad en een 
onbewaakte spoorwegovergang, ook 
naar de Bargeres. En totdat er 
scholen gebouwd werden gingen de 
kinderen naar de basisschool in 
Zuidbarge, die later is opgegaan in 
de Rietlanden scholen. 

De wijk groeide gestaag en in één 
van de woningen aan het Mezenveld 
werd een soort wijkcentrum 
ingericht. Dat werd later verplaatst 
naar gebouw de Kwinkslag waar 
allerlei activiteiten werden 
georganiseerd, zoals klaverjassen, 
een naaicursus, knutselen voor de 
kinderen en zingen in een koor. 
Helaas is de Kwinkslag, als 
wijkgebouw, afgestoten en is er tot 
nu toe geen nieuw wijkgebouw voor 
in de plaats gekomen. 

Nanki Tiek-Enzing woont nog 
steeds met veel plezier aan de 
Kuifmees en heeft een mooi 
fotoboek bijgehouden van de bouw 
van hun 
woning. Diverse 
items zijn 
verwerkt in 
deze 
jubileumglossy 



  



Hij bivakkeerde sinds maart dit jaar 
op het droge, maar vorige week 
keerde het beeld De Zwemmer 
eindelijk terug in het water van de 
Kleine Rietplas in de Emmer wijk 
Rietlanden. Kunstenaar Homme 
Veenema restaureerde het meer dan 
20 jaar oude beeld van een man in 
een ouderwets badpak de afgelopen 
maanden. Hij was ook de maker van 
het houten kunstwerk, dat de diepte 
van het water van de Kleine Rietplas 
aangeeft. Burgemeester Cees Bijl 
onthulde het gerenoveerde beeld 
maandagmiddag 1 oktober 2012 

 

  



Interview Jaap van der Pol, architect 
Dag meneer Jaap van der Pol, hoe gaat het met u.  
Dank u, het gaat uitstekend met mij, mijn vrouw en ik zijn net 50 jaar getrouwd geweest. Dat hebben 
we gevierd met een reis naar Indonesië en met de kinderen zijn we een weekje naar Curaçao geweest, 
erg gezellig allemaal. 

U hebt gewerkt bij VANNES-architecten, wat was daar uw functie. 
Ik ben in 1987 begonnen bij het bureau dat toen nog het architectenbureau Riksen van Nes en van 
Veen heette. Eerst als projectarchitect/directievoerder bij nieuwbouwprojecten en later als zelfstandig 
architect. In 1989 heeft het bureau de naam VANNES-architecten gekregen en in 1993 heb ik het 
bureau over genomen van Hr. Bas van Nes en werd ik tevens directeur-eigenaar. 

Aan welke projecten in de Rietlanden hebt u een bijdrage geleverd. 
Bij de bouw van de eerste fase van het winkelcentrum in 1987, ben ik betrokken geweest als directie 
voerder. Enkele jaren daarvoor was ik zijdelings betrokken bij het ontwerp van de Christelijke 
Basisschool Het Anker. Daar heb ik mij met name beziggehouden met ontwerp en inrichting van het 
schoolplein. 

Later heb ik in de Rietlanden het ontwerp gedaan van het winkelcentrum 2e fase, huisartsenpraktijk 
Quattro, diverse woningbouwprojecten in het Spechtenveld, uitbreiding OBS  De Vlonder. 

Deed jullie bureau nog meer in de Rietlanden? 
VANNES-architecten heeft veel bouwprojecten in de Rietlanden gedaan. Als bureau waren we in 
1983 al betrokken bij het ontwerp van de eerste woningen in het Mussenveld. Dat waren wel de eerste 
woningen die gebouwd werden, maar niet de eerste woningen die bewoond waren.  Het gereedkomen 
van de Mussenveld woningen duurde wat langer, onder andere door procedures en de omvang van de 
bouw. 

Later zo rond 1987 hebben we ook de Regenboogschool in het Eendenveld gebouwd, dat is nu een 
dependance van de Lisdodde. Na Het Anker was dit de tweede Christelijke basisschool met eveneens 
als bijzonderheid dat er z.g.n. Jenaplan onderwijs gegeven werd. Dat was een extra eis van de 
opdrachtgever, beide scholen kregen daarvoor meerdere kleine ruimtes voor persoonlijk aandacht en 
individuele lessen. Maar de grootste bijdrage in de Rietlanden zijn het groot aantal 
woningbouwprojecten van Mussenveld, Mezenveld, Valkenveld, Kraaienveld, Eendenveld, 
Duivenveld, Reigerveld, Uilenveld tot en met het Spechtenveld 
 
Wie waren jullie opdrachtgevers. 
Dat was heel divers, voor het ontwerp en bouwen van de 2 scholen was dat het schoolbestuur. Voor 
Quattro de huisartsen, De Vlonder de Gemeente Emmen. Maar voor de het ontwerp en uitwerking 
van de woningbouwprojecten was dat de ene keer een woningbouwvereniging c.q. -stichting, de 
andere keer een belegger of een projectontwikkelaar.  Deze partijen hadden afspraken over de grond 
en wilden daarop een woningbouwontwikkkeling.  Ze zochten dan een architectenbureau met ervaring 
in projectmatige woningbouw en kwamen dan vaak bij ons terecht. De opdrachten waren vaak ook 
erg verschillend. De ene keer was het een compleet ontwerp voor een groep huizen inclusief de 
begeleiding tijdens de bouw. Later in de tijd werden veel bouwontwerpen overgenomen van elders in 
Nederland en werd ons vaak gevraagd om een aantal details aan te passen of in te passen in een 
buurt.  

Ook gebeurde het soms dat een belegger alleen een "onderhoek” van een architect nodig had, dan 
waren de huizen ook al ergens anders gebouwd. 

Ging dat vaak zo? 
Door de tijd heen was er wel een grote verschuiving in de manier waarop een architectenbureau 
betrokken was in het bouwproces.  



In het verleden ontwierpen en tekenden vaak één of twee architectenbureaus een complete woonwijk 
bijvoorbeeld. zoals Angelslo en Emmerhout. Later zoals in de Bargeres ontwierp en tekende een 
bureau één brink dus een woonbuurt. In de Rietlanden was het aantal woningen nog weer kleiner en 
werd er per straat en project een aantal woningen gebouwd.  

Door die kleinere aantallen loonde het niet meer een specifiek ontwerp te maken. 
Ook zie je dat, afhankelijk van de conjunctuur, het ontwerp en de bouw mee gaat met de tijd. 
Bouwen met allerlei op- en aanbouwen, creatieve vormen of z.g.n. tierelantijntjes is veel duurder dan 
recht toe recht aan. Ook veranderen de woningen soms in omvang, materiaalkeuze en een groter 
oppervlakte, zowel kavel als woning, dat alles kost uiteraard meer dan een kleine woning op een 
kleinere kavel. De Rietlanden is in een periode van ongeveer 25 jaar gebouwd. De eerste woningen 
zijn veelal soberder en kleiner van bouw, zie bv. Mussenveld dan die later gebouwd zijn bv. 
Spechtenveld.  

Zijn er nog meer variaties? 
In de Rietlanden zijn in verhouding weinig huurwoningen. Eind jaren 80, begin jaren 90 werd vanuit 
de overheid het eigen woningbezit sterk gestimuleerd. De overheid hielp daarbij met de z.g.n. premie 
A en B -woningen. Dat gaf ontwikkelaars de mogelijkheid om projecten met koopwoningen te 
ontwikkelen. En afhankelijk van de markt zitten daarin ook vele variaties in vorm en uiterlijk en dus 
ook in prijs. Bij bijzondere locaties en bereidheid van de opdrachtgever is het een paar keer gelukt een 
specifiek ontwerp te maken, o.a. in het Uilenveld en Eendenveld.  
De ontwikkeling van de Grote Rietplas annex Parc Sandur liep in de beginfase niet zo lekker en de 
gehele ontwikkeling dreigde te stranden met een grote financiële strop.  Uiteindelijk kwam het 
uitgraven van de Grote Rietplas en de bouw van Parc Sandur toch van de grond, o.a. door inspanning 
van een drietal grote aannemingsbedrijven. Gelijktijdig met het uitgraven van de Grote Rietplas, 
waarvan het zand gebruikt werd voor de verdubbeling van de A37 autoweg, werd begonnen met de 
ontwikkeling van het Spechtenveld.  
De bovengenoemde bedrijven hadden hiervan de grond in bezit gekregen, en omdat Parc Sandur nog 
niet bouwrijp was en men moest wachten op de nodige vergunningen, kon er wel al begonnen worden 
met het bebouwen van de landtongen aan het Spechtenveld. VANNES-architecten kreeg toen de 
opdracht om de woningen op de landtong de Groene Specht te ontwerpen. Dat was een mooie 
specifieke opdracht voor woningen op een toch wel aantrekkelijke plek en dat hebben we met veel 

plezier gedaan en naar 
mijn mening ook succesvol 

Waren er nog meer grotere 
projecten? 
Ons grootste project in de 
Rietlanden is het 
winkelcentrum, zowel in 
omvang als in honorarium. 
Het centrum is gebouwd in 
twee fasen, afgestemd op 
de groei van de 
Rietlanden.  

Het eerste deel, gebouwd 
in 1987/1988, omvatte 9 
winkelunits en een 
supermarkt met 

daarboven een aantal grote en kleine huurwoningen. In 1996 is gestart met de bouw van de tweede 
fase met daarin 5 winkelunits met daarboven het verzorgingshuis Valkenhof en een kleinere 
supermarkt. Beide complexen zijn op de verdiepingen met elkaar verbonden. In 1997 was het gehele 
complex gereed.  



U woont zelf ook nog in de Rietlanden. 
Ja inderdaad wij wonen in het Kraaienveld in het deel dat destijds het “Salami verkavelplan” werd 

genoemd. Dat was een soort 
experiment van de 
gemeente. Particulieren 
konden er stroken grond van 
2,5 meter breed en 
verschillende lengtes kopen 
om een huis daarop te 
bouwen. In een aantal 
sessies konden 
geïnteresseerden stroken 
reserveren. Met kleuren 
hebben wij toen de voor ons 
mogelijke kavels ingekleurd. 
Het stringente 
welstandsbeleid was 
enigszins losgelaten en om 
toch in zekere zin een 
eenheid te behouden was er 
een houtwal langs de weg op 
de kavels aangelegd. Die 

houtwallen zijn allemaal geëgaliseerd, waarschijnlijk omdat de stroken en kavels dan wel erg klein 
werden.  

Wij hebben een viertal stroken gekocht en daarop ons huis laten bouwen en hier wonen we bijna 37 
jaar en nog steeds met veel plezier. 

 
 
  



 
U bent ook nog voorzitter geweest van DZOH. 
Ja inderdaad, ik ben, omstreeks de eeuwwisseling,  5 jaar voorzitter geweest in een wel wat roerige 
periode van de club. DZOH is een afsplitsing van voetbalvereniging Bargeres. DZOH voetbalt op 
zaterdag en Bargeres op zondag. Bij de aanleg van de Rietlanden zijn ook sportvelden meegenomen. 
In eerste instantie zijn er 2 voetbalvelden en een trainingsveld aangelegd en DZOH is toen verhuisd 
naar de Rietlanden.  Eind jaren negentig, de vereniging had al een uit de kluiten gewassen 
jeugdafdeling, zette de gemeente in om de sportvelden in de Rietlanden te ontmantelen en DZOH 
weer terug te laten gaan naar de velden van de Bargeres.  
Met veel argumenten en overredingskracht is het gelukt om de sportvelden in de Rietlanden te 
behouden en zelfs uit te breiden met wel de komst van de korfbalclub als buren. Dat later na mijn 
periode als voorzitter de club in al zijn geledingen met zijn huidige prachtige accommodatie in het 
hart van de Rietlanden geweldig presteert doet mijn DZOH-hart deugd. 

Wilt u nog iets kwijt. 
Misschien nog een klein weetje, de Rietlanden heeft geen eigen wijkgebouw. Maar bij de bouw van het 
winkelcentrum zou daarin ook een wijkgebouw komen. In het deel waar nu een kapper en een pizzeria 
zit zou een wijkcentrum komen. De contouren ervan waren tot aan de laatste ingrijpende verbouw 
zichtbaar, maar de gemeente heeft daar toen vanaf gezien en zijn er alsnog 3 winkelunits in 
ondergebracht. Men wilde toen drie kleine wijkcentra bouwen verspreidt door de wijk, in plaats van 
één grotere. Helaas zijn beide tot nu toe niet gelukt. 

Dank u voor het gesprek en de vele achtergrondinformatie 
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Geschiedenis van het winkelcentrum Rietlanden 
De eerste winter in de Rietlanden was een strenge winter met veel sneeuw. Bewoners moesten 
uitwijken naar de supermarkt in Zuidbarge of  Bargeres tot het winkelcentrum van de Rietlanden 
afgemaakt was. Dit moest voornamelijk lopend gebeuren, omdat er nog weinig wegen waren. Het 
eerste ontwerp van het winkelcentrum was van architect A.M. de Jong. Hij was ook de 
hoofdontwerper van het stedenbouwkundig plan van de Rietlanden. De bouw van het winkelcentrum 
had in 1985 moeten beginnen, maar geen enkele onderneming wilde zich vestigen in een praktisch lege 
wijk. Het voor de opzet van het winkelcentrum beschikbaar gestelde bedrag van 7 ton bleek te weinig 
te zijn. Hierdoor moest het plan weer aangepast worden. In het voorjaar van 1987 moest de bouw van 
het winkelcentrum beginnen, maar wegens weersomstandigheden werd dit ook uitgesteld tot het 
najaar. Het winkelcentrum werd pas in 1988 geopend na een lange periode van uitstel. Vanaf  toen 
konden de bewoners van de Rietlanden in hun eigen wijk boodschappen doen. Met de groei van de 
wijk kon een uitbreiding niet uitblijven en in 1995 werd VANNES-architecten hiervoor ingeschakeld. 

Dit bureau maakte een plan voor een behoorlijke 
uitbreiding en een mooi plein. Voor de auto werd het 
plein tot verboden gebied verklaard waardoor de 
mogelijkheid bestond een gesloten en intiem plein te 
maken. De plaats van de parkeervoorzieningen werd 
niet gewijzigd, wel uitgebreid. Het verzorgingshuis heeft 
zijn uitgang aan de buitenzijde van het complex 
gekregen grenzend aan de parkeervoorzieningen. 
Daarnaast is er een 2e ingang gemaakt aan het 
winkelplein om de bewoners in de gelegenheid te stellen 
zelf  boodschappen te doen in het centrum. Het aantal appartementen is ook uitgebreid en kregen een 
luchtbrug met de appartementen van de 1e fase. Ook werd er een bomeneiland gemaakt met een ovaal 
gazon en speeltoestellen en werden 2 bakens van staal en glazen bouwstenen geplaats.  
 
In 1997 werden de werkzaamheden afgerond en dat was niet de laatste keer. In 2017 hebben Lidl en 
Jumbo een bouwaanvraag gedaan. Toen Jumbo klaar was met de uitbreiding heeft de gemeente 
Emmen het gebied eromheen aangepakt. Zowel het plein tussen de winkels als het parkeerterrein 
werd opnieuw worden ingericht. 
 
Het plein werd opgesplitst in twee grensstroken die beide worden omheind door een zitrand. Er kwam een 
brede doorgang zodat iedereen makkelijk van de ene kant naar de andere kant kan lopen. Tevens kwam er ter 
hoogte van de Mitra een aantal speeltoestellen en de bestrating kreeg een wat andere kleur. Het gebied werd 
een shared space. Dit houdt in dat voetgangers en fietsers en gebruik van mogen maken. Er kwamen in totaal 
75 parkeerplaatsen bij. 
  

https://nl.wikipedia.org/wiki/Zuidbarge
https://nl.wikipedia.org/wiki/Bargeres
https://nl.wikipedia.org/wiki/1985


Interview met Rinze Savenije 
Als je zegt Rietlanden, dan zeg je al gauw DZOH (Drentse Zuid Oost Hoek). De vereniging die 
volgend jaar 40 jaar bestaat kun je bijna het kloppend hart van de Rietlanden noemen. Daarom hoort 
een verhaal zeker in dit jubileumblad en daarom aan Rinze Savenije gevraagd of hij wat meer over 
DZOH kan vertellen. 
DZOH is opgericht in 1985 als een afsplitsing van voetbalvereniging Bargeres. De redenen om een 
eigen voetbalvereniging op te richten, waren dat een groeiend aantal Bargeres-senioren op zaterdag 
wilden voetballen (Bargeres had de regel dat senioren alleen op zondag voetbalden) en omdat men 
vond dat de nieuwe wijk de Rietlanden ook wel wat 'voetbal-vertier' kon gebruiken. 
 
Eén van die pioniers was Henk Vlessert. Hij was tevens de eerste voorzitter en is thans erelid. De 
eerste wedstrijden werden nog in de Bargeres gespeeld, waar men een veld, twee kleedkamers en een 

materiaalhok tot z'n beschikking had. Het 
materiaalhok deed tevens dienst als kantine. 
 
In 1986 verhuisde DZOH naar de huidige locatie in de 
Rietlanden, waar een tijdelijke accommodatie met 
een voetbalveld en trainingsveld was aangelegd. Deze 
'tijdelijke' accommodatie hield het toch nog meer dan 
15 jaar vol. Sinds 2003 heeft DZOH een geheel nieuwe 
accommodatie. Deze wordt nog steeds verder 
uitgebouwd en verfraaid. De aanleg van 

prachtige kunstgrasvelden, een uitbreiding van de kleedkamers en een nieuw kantine-interieur zijn 
daar mooie voorbeelden van. 
DZOH Leden en bezoekers zijn het erover eens, de ligging van onze accommodatie is fantastisch. Het 
middelpunt van de wijk, omringd door vijvers (waar nog wel eens een bal uitgehaald moet worden). 
Het is soms wat zoeken, maar als je er éénmaal bent, is dat gauw vergeten. 
 
Hoe ben je bij DZOH betrokken geraakt? 
Toen mijn jongste zoon 7 werd, ben ik samen met een 
andere vader leider geworden van F7. DZOH was toen 
15 jaar oud, er was een slechte accommodatie, waren 
eigenlijk barakken. 
In de loop van de tijd leerde ik steeds meer mensen 
kennen en werd het steeds leuker om naar DZOH toe te 
gaan. Er werden wel toernooien georganiseerd voor de 
volwassenspelers, maar niet voor de jeugd, maar er 
waren nu plannen om daar verandering in te brengen. In 2007 was er een vrijwilligersavond waarin de 
organisatie hiervan werd besproken. Toen ik tijdens die vergadering wat ideeën naar voren bracht, 
werd ik gelijk aangewezen als voorzitter van de toernooicommissie. Uiteindelijk werd het eerste 
toernooi voor de F-teams op 21 juni 2008 georganiseerd, waar 48 teams aan meededen. Dit was zo’n 
succes dat het jaar daarna een toernooi werd georganiseerd voor de F- en de E-teams.  
Dit jaar worden deze toernooien voor respectievelijk de 13e en 14e keer georganiseerd. Rinze heeft dit 
6 keer gedaan. In december 2012 volgde Rinze Aaldert Feijen op als voorzitter van DZOH. In 2012 
was ik ook al medeorganisator van de oefenwedstrijd tegen FC Groningen die op 11 juli is gespeeld. 
Een geweldig leuk evenement wat helaas letterlijk en figuurlijk in het water is gevallen. Door onweer 
moest de 1e helft al na 37 minuten afgebroken worden. Na een wat langere rustperiode werd de 2e 
helft in 50 minuten gespeeld met wel wat onweer in de verte en felle regenbuien. De wedstrijd eindigde 
met de stand 13-0 voor Groningen. Er waren ongeveer 1500 toeschouwers bij deze wedstrijd, waarvan 
de helft het tot het eind met behulp van een hoop regenkleding en paraplu’s heeft volgehouden. 



 
DZOH bleef groeien, op dit moment heeft DZOH 
ongeveer 1000 leden en zijn er zo’n 50 teams in 
diverse leeftijdsgroepen en gradaties. Daarbij 
ongeveer 200 vrijwilligers. 
 
Ook zijn er in de loop van de jaren een aantal 
spelers gescout. Björn Zwikker, Kevin Görtz, en 
Rick ten Voorde debuteerden in de 1e Divisie FC 
Emmen. Rick heeft ondertussen al een hele mooie 
carrière opgebouwd bij een aantal Eredivisieclubs, 

o.a.. NEC, NAC Breda en nog een aantal Nederlandse en Buitenlandse clubs. Het laatste contract wat 
hij heeft getekend is bij SV Rödinghausen dat uitkomt in de Regionalliga West. 
 
De accommodatie is op vele punten ook sterk verbeterd in de jaren. Er zijn kunstgrasvelden 
aangelegd, hoogwaardige verlichting, de kantine heeft een make-over gehad en de kleedkamers zijn 
sterk verbeterd 
 
Dat DZOH zo is gegroeid komt ook omdat deze vereniging op allerlei manieren aan de weg bleef 
timmeren, waardoor er veel gedenkwaardige evenementen hebben plaatsgevonden. Het is te veel om 
ze allemaal te benoemen, maar een paar hoogtepunten wil ik toch wel benoemen.  
 
In 2005 trainden de jeugdteams van Argentinië, Zuid-
Korea en Nigeria op het DZOH-complex tijdens het 
WK voor spelers onder de 20. Eén van die spelers was 
niemand minder dan Lionel Messi! Daarnaast waren 
ook Cesc Fabregas (Spanje), Mikel (Nigeria) en Sergio 
Agüero (Argentinië) te bewonderen. Omdat de selectie 
te weinig spelers had om op een groot veld elf tegen elf 
te spelen, kreeg FC Emmen de vraag of zij voor dit doel 
tijdelijk drie jeugdspelers af wilde staan. Nick Schenkel, 
Robin Broekema en Tom Boelen waren de gelukkigen. 
Twee keer trainden de drie jongens mee en ontdekten 
dat de Argentijnen stuk voor stuk betere voetballers 
waren dan zij. ,,Het is leuk om te kunnen zeggen dat je nog met Messi hebt gevoetbald, al is er bijna 
niemand die dat gelooft’’, zegt Broekema. Helaas zijn er geen foto’s van. Wel had Lionel Messi een 
handtekening gezet op één van de muren van de kantine, maar met de make-over is daar helaas 
overheen geschilderd. 
Van 13 t/m 15 oktober 2014 stonden de velden van DZOH in het teken van het Braziliaanse 
sambavoetbal. Vanuit Rio de Janeiro werden speciale trainers van topclub Fluminense ingevlogen – 
waaronder Daniël Teixeira Pinheiro – om kinderen tussen de 6 en 14 jaar alle geheimen van het 
Braziliaanse voetbal bij te brengen. Elke deelnemer kreeg een Braziliaans kledingpakket, bestaande 
uit een shirt, broekje en kousen. Het was een groot succes. 
 
Op vrijdag 17 augustus 2018 vond er voor het eerst een ‘7 tegen 7’ voetbaltoernooi tussen 
vluchtelingen uit het hele land plaats bij voetbalclub DZOH in Emmen. Het toernooi was een 
initiatief van stichting New Dutch Connections, die via de Toekomst Academie Emmen verschillende 
workshops aanbiedt aan vluchtelingen in de regio. In het programma was ook een DJ  en een FIFA-
toernooi op groot scherm opgenomen,  
 



De deelnemers waren woonachtig in opvanglocaties in Emmen, Burgum, Amersfoort, Gilze- Rijen, 
Ter Apel, Assen en 
Drachten. Om hen ook 
tijdens de 
zomermaanden een 
leuke activiteit te 
bieden, is dit 
voetbaltoernooi 
bedacht. De jongeren 
kunnen tijdens deze 
dag, naast het spelen 
van een potje voetbal, 
ook nieuwe mensen 
leren kennen. New 
Dutch Connections 
streeft ernaar om in de 
toekomst op meerdere 
locaties in het land 
sporttoernooien te 
organiseren, waarbij er 
wordt gespeeld met 
gemengde teams 
bestaande uit 

Medelanders en Nederlanders spelers. Voetbalclub DZOH ondersteunt dit initiatief van harte vanuit 
haar maatschappelijke verantwoordelijkheid en stelt daartoe haar accommodatie kosteloos 
beschikbaar. Natuurlijk hebben er nog veel meer evenementen, wedstrijden en toernooien 
plaatsgevonden en DZOH zal er zeker alles aan doen om verrassende evenementen te organiseren 

 

 

 

  



 

  



 



  



 



  



 



 

 



  



 

 



 



 

 

 



 


